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Tisková zpráva 
 
Praha 24. října 2007 – Distribuční společnost Aerofilms uvede 31. ledna 2008 do kin 
celovečerní film „Občan Havel“ režisérů Pavla Kouteckého a Miroslava Janka, který 
vznikl ve společnosti Film & Sociologie. 
Film nahlíží do zákulisí politických i soukromých dramat prezidentského období 
Václava Havla. Diváci uvidí jeho nervozitu při první volbě českého prezidenta či 
trápení při nácviku prezidentské děkovací řeči, poznají, že umí recitovat Šrámkův 
Stříbrný vítr nebo nalít Miloši Zemanovi becherovku. Kamera jej ale sleduje i 
v situacích, kdy se dokáže pěkně rozčílit a zanadávat na špatně ušité košile. Ve filmu 
bude také konečně rozluštěno několik dlouholetých záhad české politiky – jak se 
podařilo Václavu Klausovi proniknout do jazzového klubu a kdo posadil Jacquese 
Chiraca vedle první dámy. 
Stejně jako v životě Václava Havla hrají ve filmu důležitou roli obě jeho manželky, 
Olga a Dagmar, objeví se zde jeho přátelé a spolupracovníci, světoví i čeští politici, 
ale i členové skupiny Rolling Stones. „Diváci se mohou také těšit na všechny psy, 
kteří žili v blízkosti Václava Havla jako prezidenta“ říká producentka Jarmila 
Poláková. 
Režisér Pavel Koutecký začal film natáčet v roce 1992 a sledoval prvního českého 
prezidenta více než třináct let. Premiéry svého nejzajímavějšího a největšího filmu se 
bohužel Koutecký nedočkal. Po jeho tragické smrti na jaře 2006 se dokončení filmu 
ujal režisér Miroslav Janek spolu se svou ženou, střihačkou Toničkou Jankovou. 
„Když jsme si prohlédli natočený materiál, bylo nám jasné, že jde o unikátní projekt. 
Žádný světový politik si zřejmě ještě nepustil filmaře tak blízko k tělu jako Václav 
Havel,“ potvrzuje Miroslav Janek, který v současné době pracuje na posledních 
obrazových úpravách dvouhodinového filmu. 
"Jedná se o mimořádný film a možnost podílet se na jeho uvedení do kin 
považujeme za poctu pro naší distribuční společnost. První reakce z kin je velmi 
příznivá a proto věříme, že stejný zájem bude i ze strany diváků," říká programový 
ředitel distribuční společnosti Aerofilms Ivo Andrle, která film uvede v lednu do kin na 
15 filmových kopiích. 
Film „Občan Havel“ vznikl v produkci společnosti Film & Sociologie, koproducenty 
filmu jsou společnosti Negativ, Studio KF,  FTV a Michael Wolkowitz, na jeho výrobě 
se podílí také TV Nova. Film finančně podpořil Státní fond ČR pro podporu a rozvoj 
české kinematografie a Nadace DrAK.  
 
Více informací a fotografie v tiskové kvalitě najdete na www.obcanhavel.cz. 
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